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اخبار، مقالات، نقد ها و سوژه های پیشنهادی خود را برای ما ارسال کنید

مجلس

قاضی پور: مثل تراکتور از 
هرچه سر راهم بود رد شدم

نادر قاضی پور، نماینده ارومیه، 
با ارائه توضیحاتی درباره درگیری 
پیش آمده بین او و یک خبرنگار 
بعد از جلسه روز یکشنبه و در 
راهروی مجلس گفت: »بنده برای تمامی اصحاب 
رسانه و خبرنگاران احترام خاصی قائلم، در روز 
یکشنبه نیز با شوخی عکس العمل نشان دادم که 
ناخوشایند بود.« وی افزود: »در روز یکشنبه بنده 
به واسطه پیگیری های مستمر مسائل و مشکلات 
مردم با سرعت به سمت دفترم برای دیدار مردمی 
بودم که چند خبرنگار محترم در بین راه سوالاتی 
از  پرسیده و جواب دادم. ولی پرسش یکی 
خبرنگاران عزیز توام با سماجت بود و سوال 
بدی را مطرح کردند بنده که می خواستم با سرعت 
به ملاقات مردمی برسم با شوخی عکس العمل 
نشان دادم که ناخوشایند بود. بنده مثل تراکتور 
از هرچه سر راهم بود رد شدم.« نماینده ارومیه 
در ادامه گفت: »بنده همواره برای اصحاب رسانه 
و خبرنگاران احترام خاصی قائلم و مواردی 
همچون مسکن، بیمه خبرنگاران و وام آنها را 
پیگیری کرده و می کنم. مدافع گردش آزاد اطلاعات 
و تلاش خبرنگاران در این عرصه بوده و خواهم 
بود. از دوستان بسیار خوبم در مجلس نیز که به 

بنده کمال لطف را داشتند تشکر می کنم.« 

هیئت رئیسه عذرخواهی کند
الیاس حضرتی، نماینده تهران و 
عضو فراکسیون امید مجلس، در 
جلسه علنی دیروز مجلس خطاب 
به هیئت رئیسه خواست تا زخمی 
را که در جامعه خبری به دلیل توهین نماینده 
با  شده  ایجاد  خبری  جامعه  بر  ارومیه  مردم 
عذرخواهی از خبرنگاران التیام دهد. حضرتی با 
استناد به ماده 80 آیین نامه داخلی مجلس گفت: 
»روز یکشنبه اتفاق زشتی در مجلس افتاد؛ البته 
خطابم همکار محترمم نیست. خبرنگاران قشر 
زحمت کشی هستند که از صبح تا غروب زحمت 
مخابره اخبار مجلس را می کشند آنها جماعتی 
نجیب و قدرتمند هستند. توهین و برخورد با 
آنها نباید اتفاق بیفتد.« حضرتی خطاب به پزشکیان 
و هیئت رئیسه مجلس از آنان خواست رسما از 
خبرنگاران عذرخواهی کنند تا زخمی که بر 
پیکره جامعه خبری ایجاد شده است التیام یابد. 
مدیرمسئول روزنامه اعتماد درعین حال گفت: 
»بنده از تک تک خبرنگاران عذرخواهی می کنم 
و دست یکایک آنان را می بوسم.« مسعود پزشکیان 
نیز در واکنش به این تذکر گفت: »موضوع را 

رسیدگی می کنیم.«

انتقاد از عملکرد حراست مجلس
نایب رییس  تابش،  محمدرضا 
فراکسیون امید، هم به بیان نکاتی 
درباره عملکرد حراست مجلس 
در جریان این اتفاق پرداخت و 
گفت: »قصد دارم از طرف فراکسیون امید و 
جمعی از دوستان ضمن پوزش از همه خبرنگاران، 
از متانت شما در پی وقوع این اتفاق ناخوشایند، 
تشکر کنم.« وی همچنین با انتقاد از عملکرد 
حراست مجلس که ضمن برخورد نادرست، 
تمامی فایل های صوتی ضبط صوت این خبرنگار 
را پاک کرده بود، گفت: »حراست باید با سعه 
صدر بیشتری برخورد می کرد و حداکثر باید 
برای قضاوت درباره ماوقع، همان فایل صوتی 
خاص را می گرفت و نباید تمامی فایل های صوتی 
را پاک می کرد.« تابش همچنین درباره تعهدی 
که ازسوی حراست مجلس از احسان بداغی 
گرفته شده، نیز گفت: »انتظار می رفت که حراست 
مجلس سنجیده تر از این با چنین مسئله ای برخورد 

می کرد.«

انتخاب ناظران مجلس در شورایعالی نظام پزشکی
نمایندگان مجلس شورای اسلامی دو نماینده خود در شورای عالی نظام پزشکی را انتخاب کردند. از 177 نماینده حاضر در 
جلسه علنی دیروز مجلس، 151 نماینده احمد همتی )نماینده مردم سمنان( و 149 نماینده همایون یوسفی )نماینده مردم اهواز( 
را به عنوان ناظران مجلس در شورایعالی نظام پزشکی انتخاب کردند. شورایعالی نظام پزشکی اجراي دقیق وظایف مقرر قانون 
تشکیل سازمان نظام پزشکي و نظارت مستمر بر حسن اجراي آنها از طریق رییس کل سازمان، نظارت بر عملکرد نظام پزشکي 
شهرستان ها، نظارت بر عملکرد صندوق تعاون و رفاه وابسته به سازمان نظام پزشکي، رسیدگي به تخلفات انضباطي هیئت مدیره 
نظام پزشکي شهرستان ها ارجاعي از طرف شوراي هماهنگي استان و رفع اختلاف بین آنها، تهیه و تصویب دستورالعمل هاي 
اجرایي لازم در چارچوب قانون، انحلال هیئت مدیره نظام پزشکي شهرستان ها و برگزاري انتخابات مجدد در چارچوب قانون 

را برعهده دارد. همتی متخصص اطفال و همایون یوسفی، فوق تخصص خون و سرطان عضو هیئت علمی 
و مدرس دانشگاه علوم پزشکی اهواز و مدیرکل سابق هلال احمر استان خوزستان، هستند و هر دو از 

چهره های اصلاح طلب و عضو فراکسیون امید مجلس هستند.

ادعای گرایش برخی مسئولان به سکولاریسم
امام خمینی  پژوهشی  و  آموزشی  مؤسسه  رئیس  یزدی،  مصباح  محمدتقی  آیت ا... 
)ره(، با بیان اینکه »گرایش به سکولاریسم در اظهارات برخی مسئولان دیده می شود«، 
اسلامی  نظام  با  نظام شاهنشاهی  بین  فرقی  بپذیرد،  را  »اگر کسی سکولاریسم  گفت: 
وجود  ضرورت  به  کشور  سراسر  کلانتری های  رؤسای  دیدار  در  وی  نمی بیند.« 
حافظانی برای اجرایی قوانین پرداخت و تصریح کرد: »آیا پلیس در یک نظام اسلامی 
 همان جایگاهی پلیس در نظام های لائیک و سایر نظام ها را دارد؟« مصباح یزدی افزود: 
»سکولارها می گویند که دین نباید در امور دنیا دخالت کند؛ امروزه این گرایش در 
بسیاری از مردم با شدت و ضعف وجود دارد و گاهی اوقات در سخنان برخی از 
مسؤولان هم دیده می شود و در صورت اشکال کردن به سخن شان، شرایط 

زمانی را مطرح می کنند که این گرایش، گرایش سکولاریستی است.«

ایران برای امام موسی صدر چه تلاشی کرده است؟
رباب صدر، خواهر امام صدر و مدیر موسسات امام صدر در لبنان، به مناسبت 9 شهریور، 
سالروز ربودن امام صدر گفت: »در تاریخ عرب اتفاق نظر کشورهای عربی بر سر موضوعی 
 سابقه ندارد؛ ولی بر سر حفظ راز موضوع امام موسی صدر اتفاق نظر پیدا کردند، چون 
هیچ کدام از آنها از وجود ایشان راضی نبودند.« وی با انتقاد از بی توجهی مسئولان ایران 
به این قضیه تصریح کرد: »ایران چه تلاشی کرده است؟ چه کسی در ایران تلاش کرده 
است؟ در دوران آقای خاتمی فعالیت هایی می کردند و تماس می گرفتند، ولی دولت های 

دیگر هیچکدام قدمی برای آزادسازی امام موسی صدر برنداشتند. وقتی با آنها صحبت 
می کردیم، علنا پاسخ می دادند که الان وقت مطرح کردن این موضوع نیست. ما 

انقلاب کرده ایم و باید دنبال برنامه های مملکت خود باشیم. در نتیجه، ایران 
کاری در خور و سطح این قضیه انجام نداده است.«

خبرسازان

قضایی

آغاز دادگاه تجدیدنظر مرتضوی 
درباره حادثه کهریزک

جلسه رسیدگی دادگاه تجدیدنظر به پرونده سعید 
مرتضوی در ارتباط با حادثه کهریزک، دیروز 
برگزار شد. میرمجیدطاهری وکیل مدافع اولیای 
دم روح الامینی پس از پایان جلسه به خبرگزاری 
ایسنا گفت: »ما و سعید مرتضوی در این جلسه 
دفاعیات مان را انجام دادیم؛ البته دفاعیات همچنان 
ادامه دارد. زمان جلسه بعدی دادگاه تجدید در 
روزهای آتی به ما ابلاغ می شود.« سعید مرتضوی 
پس از پایان جلسه رسیدگی، بدون حضور در 
جمع خبرنگاران دادگاه تجدیدنظر را ترک کرد. 
از سوی دیگر، خبرگزاری ایلنا دیروز با انتشار 
گزارش و جداول مستند نوشت: »13 آذر ماه سال 
139۲ گزارش هیأت تحقیق وتفحص مجلس از 
سازمان تأمین اجتماعی در صحن علنی مجلس 
قرائت شد؛ گزارشی که در هیاهوی اعلام اسامی 
تنی چند از مقام های ارشد دولت دهم، مدیران 
عالی رتبه سازمان تأمین اجتماعی، نمایندگانی از 
مجلس که در گزارش از آنها با کد رمزی نام برده 
شد،  متأسفانه با گذشت هزار روز از قرائت این 
گزارش، اخبار منتشر شده نشان می دهد که به 
پرونده ای محدود به چند نام مثل »بابک زنجانی« 
و چک های او تقلیل یافته و موارد متعددی همچون 
خیانت، جعل، اختلاس و سوءاستفاده و اهمال های 
شمرده شده در این پرونده و لزوم احقاق حق 
و حقوق صاحبان اصلی تأمین اجتماعی یعنی 
بیمه شدگان به فراموشی سپرده شده است.« این 
گزارش می افزاید: »ارزان فروشی ارز برای پر کردن 
جیب دلالان، زدوبند و حتی جعل امضاء برای 
واگذاری هکتارها زمین، اختلاس میلیون دلاری 
در یکی از شرکت های درجه چندمی شرکت 
سرمایه گذاری سازمان تأمین اجتماعی، حضور 
نام هایی تکراری در تخلفات شرکت ها از قبیل 
»ف.م« مدیرعامل یک شرکت خصوصی یا چند 
صرافی ثابت برای فروش و نقل و انتقال ارز، اهمال 
در پیگیری حقوق حقه شرکت ها و در نهایت تضییع 
حقوق صاحبان آنها، تلاش برای انحلال شرکت ها 
از سوی برخی مدیران برای ایجاد شرکت های 
موازی خصوصی خود، انتصاب دوستان و آشنایان 
در پست های کلیدی و مهم، واگذاری املاک و 
دارایی های شرکت ها با تخفیف های50 درصدی 
و به صورت اقساطی، عدم برگزاری مزایده ها و 
مناقصه ها، دور زدن آیین نامه های معاملاتی و مالی، 
ردپای تصمیم گیری های سیاسی و اتلاف گسترده 
منابع شرکت ها و... از این تحقیق وتفحص، گزارشی 
گسترده ساخت.« این خبرگزاری وابسته به خانه 
کارگر یادآور شد: »تنها اگر دو مورد از این موضوع، 
یعنی قرارداد واگذاری انحصاری 138 شرکت به 
سورینت قشم و نیز دستور رئیس جمهور وقت، 
محمود احمدی نژاد برای تحت پوشش قرار گرفتن 
۲0۲ قلم داروی سرطانی، که با پایمردی برخی 
از افراد جنبه اجرایی نگرفت، صورت حقوقی 
می یافت، آن گاه شاهد بزرگترین بحران تاریخ 
جمهوری اسلامی ایران در عرصه اجتماعی و 
تأمین  سازمان  ورشکستگی  یعنی  اقتصادی، 
اجتماعی روبه رو می شدیم.« این درحالی است 
که علی ربیعی، وزیر کار، رفاه و تأمین اجتماعی 
که دیروز به مجلس آمده بود، درخصوص عدم 
اجرای نتیجه تحقیق و تفحص اعلام کرد: »در 
این خصوص از رئیس سازمان تامین اجتماعی 
شکایت شده و برای من پرونده قضایی هم تشکیل 
شده است، لذا معلوم است این کار در حال پیگیری 
است. حتی جای شاکی و متهم هم عوض شده و 

بنده به عنوان متهم پاسخگو بوده ام.«

گزارش سیاسی روز

در محافل سیاسی شنیده می شود، رئیس دولت های نهم 
و دهم تلاش خود را برای تایید صلاحیت آغاز کرده  
است. سایت خبرآنلاین، نزدیک به علی لاریجانی، 
دیروز با انتشار این خبر نوشت: »محمود احمدی نژاد از 
طریق یک رابط، این پیام را برای اصولگرایان فرستاده 
که چون می تواند در بخش هایی از کشور رای مردم را 
به سود خود جمع کند، اصولگرایان از تخریب وی 
دست برداشته و به جای آن از او حمایت کنند تا بازار 
انتخابات به سود این جناح گرم شود.« بنابراین خبر، 
»احمدی نژاد در پیغام خود به اصولگرایان این نکته 
را هم افزوده است که در روزهای پایانی نزدیک به 
انتخابات به نفع نامزدی که اصولگرایان به او خواهند 
رسید، کنار خواهد رفت. از پاسخی که اصولگرایان به 
احمدی نژاد داده اند، اطلاعی در دست نیست. اما به نظر 
می رسد این جناح، به او اعتماد ندارد و نمی خواهد 
به سرنوشت وعده مشابهی که احمدی نژاد در سال 
84 به اصولگرایان داد، دچار شود. از سوی دیگر، 
به نظر می رسد اقدام احمدی نژاد یک ترفند سیاسی 
برای کسب تاییدصلاحیت از شورای نگهبان با اهرم 

اصولگرایان باشد.«

تایید صلاحیت احمدی نژاد بعید است
اما علیرغم این رایزنی ها و پیام های 
ارسالی احمدی نژاد به اصولگرایان؛ 
غلامرضا مصباحی مقدم، سخنگوی 
جامعه روحانیت مبارز، معتقد است 
احتمال تاییدصلاحیت محمود احمدی نژاد زیاد نیست. 
وی با اشاره به تحرکات احمدی نژاد در عرصه سیاسی 
کشور به خبرگزاری تسنیم گفت:  »تجربه هشت ساله 
دولت آقای احمدی نژاد برای ما موفقیت آمیز نبوده 

است؛ البته بیشتر تجربه دولت دوم ایشان. از یک 
منظر وی بر روی آرمان امام )ره( تکیه کرد و 

همین تأکید هم بود که مورد استقبال مردم 
قرار گرفت. وی شروع خوبی داشت و 

از منظر دیگر ایشان حرکت فعال و 
پرتحرک برای ارتباط گیری با مردم 

استان ها و شهرستان ها و مناطق 
دورافتاده مختلف و رسیدگی 
به مشکلات آنها داشت که 
مثبت بود.« وی تصریح کرد: 
»متاسفانه هر چه دلسوزان 

احمدی نژاد  آقای  به  انقلاب 
درباره تک رویها، اقدامات شتاب زده، 

ناپخته و نسنجیده تذکر دادند  و هرچه گفتند که این 
اقدامات آثار کوتاه مدت و بلندمدتی دارد که ممکن 
است آثار کوتاه مدت آن شیرین اما در بلندمدت کشور 
را دچار مشکل خواهد کرد، گوش نداد و  برخلاف 
آن تذکرات عمل کرده و سیاست های رسمی نظام 
را پیاده نکرد.« مصباحی مقدم افزود: »آقای احمدی نژاد 
شکافی در میان مجلس و دولت به وجود آورد و 
مصوبات مجلس را غیرقانونی اعلام و آنچه را که 
مجلس  از  و  می کرد  دنبال  می خواست  خودش 
می خواست که به دنبال او بیاید. سرمایه های ملی را 
برای اهداف فردگرایانه خودش هزینه کرد و درآمد 
سرشار نفت را در این دوره به نوعی هزینه کرد که 
فواید آن برای ملت محسوس نبود.« وی با اشاره به 
افزایش تورم در دولت دهم گفت: »احمدی نژاد تورم 
را با 3/10 درصد تحویل گرفت و در آخر با بالای 
35 درصد به دولت بعدی تحویل داد. ایشان کشور 
را با بدهی نسبتا کم تحویل گرفت و با یک بدهی 
بسیار سنگین تحویل داد. در موضوعات سیاسی 

به جای آنکه از افکار نخبگان جریان 
اصولگرا استفاده کند این اقدام 

را انجام نداد و راهی را طی 
کرد که تک روی بود.« این 
اصولگرا  سیاسی  فعال 
تاکید کرد: »با این وجود، 
بنده به مصلحت نمی دانم 
که ایشان به صحنه بیاید 

و اگر هم به میدان بیاید 
بعید می دانم 

و  جریانات  شود  تأیید  هم  اگر  شود.  تأیید  که 
شخصیت های اصولگرا بسیار بعید است که از او 
حمایت کنند. حتی اگر ما در انتخابات ریاست جمهوری 
رقیبی جز آقای احمدی نژاد نداشته باشیم معتقد هستم 

حمایت از ایشان به مصلحت نیست.«

دیدار انتخاباتی سران جامعتین
محمدعلی  آیت ا...  دیگر،  از سوی 
جامعه  دبیرکل  موحدی کرمانی، 
روحانیت مبارز درباره زمان دیدار با 
آیت ا... یزدی، دبیر جامعه مدرسین حوزه 
علمیه قم، گفت: »هنوز صحبت خاصی درباره زمان 
این دیدار انجام نشده است، اما امیدوارم که به زودی 
انجام شود.« وی با بیان اینکه »نیروهای انقلاب برای 
انتخابات 96 در حال برنامه  ریزی و تعیین راهبرد 
هستند«، اظهار داشت: »قرار است بنده به عنوان دبیرکل 
جامعه روحانیت مبارز، با آیت  ا... یزدی رئیس جامعه 
مدرسین درباره انتخابات 96 دیدار داشته باشم؛ اما 
این دیدار هنوز برگزار نشده است.« وی با ابراز اینکه 
»جامعه مدرسین و جامعه روحانیت مبارز آمادگی 
دارند نیروهای انقلاب و جریان اصولگرا را 
در رسیدن به مکانیزم وحدت همراهی 
کنند«، تأکید کرد: »توصیه ما به نیروهای 
انقلاب، اتحاد و همدلی است و ما امیدوار 
هستیم به لطف و عنایت خداوند زمینه 
وحدت و اتحاد بیشتر در بین نیروهای 
انقلاب فراهم شود.« موحدی کرمانی مدتی 
قبل هم احتمال حمایت جامعه روحانیت مبارز 
از کاندیداتوری حسن روحانی و نیز 
در  احمدی نژاد  محمود 

انتخابات 
ریاست جمهوری 

دوازدهم را بعید 
دانسته بود. 

شان اصولگرایان بیشتر از احمدی نژاد 
است

پیش از این، اکبر ترکان، مشاور ارشد 
رئیس جمهور، در تحلیلی از موقعیت 
و راهبرد انتخاباتی اصولگرایان برای 
سال 96 گفته بود: »ارزیابی فعلی درمورد 
اینکه اصولگرایان چه خواهند کرد، زود است؛ ولی 
آنچه من می بینم این است که در جبهه اصولگرایی، 
عده ای با توجه به مواضع معتدل و عاقلانه ای که 
دارند، نزدیکی بیشتر با روحانی را می پسندند، از 
این جمله پالس های مثبتی است که آقایان لاریجانی، 
مصباحی مقدم و... می فرستند. براین اساس، می توانیم 
به این جریان خوشبین باشیم.« ترکان با بیان اینکه 
»اصولگرایان مدتی تحت تاثیر افراطیون قرار گرفتند 
و آقای ناطق به عنوان اصلی ترین چهره اصولگرایان 
از آنها فاصله گرفتند«، افزود: »نتیجه این شد که الان 
وجهه اصولگرایان ضربه خورده است. باید بگویم 
اینها زیان کردند. زیانشان این است که الان در افکار 
یاد  همه  اصولگرا،  می گویند  تا  جامعه  عمومی 
احمدی نژاد می افتند. به نظر من، شان اصولگرایان 
بیش از این است که با احمدی نژاد مساوی شود. 
حیف اصولگرایی است. امیدوارم اصولگرایان حرکتی 
اساسی کنند و به خودشان بیایند و شرایط خود را 
با چهره های قدیمی مثل آقای ناطق وفق دهند.« 
جامعه  در  اشخاص  برخی  اظهارات  درباره  وی 
روحانیت مبارز مبتنی بر احتمال حمایت از روحانی 
در انتخابات نیز عنوان کرد: »آقای روحانی جزو 
بنیانگذاران روحانیت مبارز تهران است. یادمان باشد 
که روحانیت مبارز تهران از کجا شکل گرفت. آقای 
روحانی همان است که قبل از انقلاب در مسجد 
ارک تهران برای اولین بار واژه امام را به کار برد. 
آقای خمینی را مردم به عنوان آقای خمینی می شناختند، 
اولین بار آن کسی که گفت امام، آقای روحانی بود. 
هویت روحانیت مبارز تهران با افرادی مثل آیت ا... 
 هاشمی، آیت ا... مهدوی کنی و دکتر روحانی شکل 
به جامعه  این کسانی که الان  از  گرفت. بعضی 
روحانیت مبارز تهران تشریف آورده اند، اصلا ساکن 
تهران نیستند که بگوییم جامعه روحانیت مبارز 
از  آقای روحانی خود  تهران هستند. در ضمن، 
اصلی ترین چهره های مبارز تهران است و کسی 
نمی تواند ایشان را جدا از جامعه روحانیت بداند. 
آقای روحانی درست مانند آقایان هاشمی و ناطق 

جزو شناسنامه ها هستند.«

پیام احمدی نژاد به اصولگرایان: من دقیقه ۹۰ کنار می روم
سخنگوی جامعه روحانیت مبارز امکان  تاییدصلاحیت احمدی نژاد را بعید دانست 

محسنی اژه ای،  اخیر غلامحسین  اظهار  درمورد  دولت  سخنگوی 
سخنگوی قوه قضائیه، مبنی بر اینکه »دولت تاکنون هیچ متخلفی را 
در موضوع حقوق های غیرمتعارف معرفی نکرده است«، گفت: »در 
این رابطه به اندازه  کافی صحبت کرده ایم و جامعه اشباع شده است 
و همانطور که مقام معظم رهبری تاکید کردند دولت باید از حواشی 
بیرون آید و نهایت استفاده را از سال پایانی فعالیت خود داشته 
باشد.« محمدباقر نوبخت درنشست خبری تاکید کرد:  »اگر جرمی 
واقع شده باشد؛ چه ما بگوییم چه نگوییم وظیفه  مدعی العموم است 
که در جهت دفاع از مردم با جرم برخورد کند و دولت از هیچ فرد 
متخلفی حمایت نخواهد کرد. همچنین قوه قضاییه استقلال لازم را 
دارد تا بدون توجه به خوش آمدن یا خوش نیامدن برخی قانون را 
اجرایی کند.« نوبخت اضافه کرد:  »مطابق گزارش یکی از روسای 
دستگاه های اجرایی حتی یک مورد خلاف قانون نبوده، اما با توجه به 
اختیارات قانونی بی عدالتی اتفاق افتاده است و نظر رئیس جمهور این 
است که راه های انجام این بی عدالتی و بی انصافی ها برای دریافت های 
غیرناعادلانه گرفته شود.« نوبخت همچنین در مورد انتقادات مطرح 
در رابطه با قراردادهای جدید نفتی گفت: »باید اصلاح کنم که اینها 
چارچوب هایی هستند که قرار است بر اساس آنها قرارداد نفتی تنظیم 

شود و این الگو باید به نحوی باشد که قراردادها مناسب باشند. بنابراین، 
فرایند بررسی آن در دولت انجام می شود.« وی همچنین در مورد 
حواشی اخیر مطرح شده در مورد برگزاری کنسرت ها گفت: »بر همه 
واجب است که به قانون جمهوری اسلامی احترام گذاشته و قانون 
را رعایت کنند؛ چرا که قانون برای انجام یک کنسرت سازوکارهایی 
تهیه کرده و وقتی مراحل قانونی آن انجام می شود، نباید در برابر 
قانون یک تشخیص پیدا شود.« وی با بیان اینکه »قوانین ما عرفی و 
شرعی هستند«، اضافه کرد:  »انتظار این است که همه به قانون احترام 
بگذارند و دستگاه های دولتی با قوت و قدرت به اتکاء قانون عمل 
کنند. پس اگر قانون نقصی دارد، باید اصلاح شود و اینطور نباشد که 
خودمان نظرمان را اعمال کنیم.« نوبخت همچنین در مورد طرح این 
پیشنهاد که برگزاری کنسرت ها با نظارت فرمانداری و استانداری ها 
انجام شود، گفت: »با توجه به اینکه نیروی انتظامی از مدیریت وزارت 
کشور تبعیت می کند؛ می تواند امنیت کنسرت ها را برقرار کند و دولت 
نیز از طریق فرمانداری ها و استانداری ها در برگزاری کنسرت هااقدام 
کند. البته این کنسرت ها معمولا وجهه امنیتی ندارند و ممکن است 
برخی ملاحظات فرهنگی برای آنها وجود داشته باشد.« سخنگوی 
دولت در پاسخ به سوالی در مورد تشکیل کمیته ای به منظور اصلاح 

قانون مشاغل سخت و زیان آور و حذف شغل خبرنگاری از این میان 
گفت:  »من از این موضوع بی خبرم. چنین مسائلی حتما باید با تایید 
سازمان برنامه و بودجه اتفاق بیفتد و بعید می دانم چنین تصمیمی 
گرفته شود.« نوبخت همچنین در مورد حواشی اخیر تیم مذاکره کننده 
هسته ای و بازداشت یک نفر از این تیم گفت: »در این مورد اطلاعات 
دقیق ندارم اما تا آنجایی که شنیده ام آن فرد به قید وثیقه آزاد شده 
است و این موضوع نگرانی من را کمتر کرد، چرا که اگر مطلب 
نگران کننده ای وجود داشت؛ آن فرد را با قید وثیقه آزاد نمی کردند.« 
وی در مورد ورود شورای امنیت به موضوع توافق FATF توضیح 
داد: »دولت و وزارت اقتصاد در حال بررسی این موضوع هستند و به 
نظرم در مورد ورود شورای امنیت به این موضوع بهتر است دبیرخانه 
شورا توضیحات لازم را مطرح کند.« وی در رابطه با برخورد دولت 
با توهین کنندگان به رئیس جمهور و اعضای کابینه گفت: »دولت در 
مورد توهین ها همواره سعه صدر دارد؛ اما اتهامات ناروا را باید پیگیری 
کنیم.« نوبخت در مورد پیگیری حقوق آسیب دیدگان فاجعه منا و 
نحوه همکاری دولت عربستان نیز گفت:  »هیچ همکاری از طرف 
دولت سعودی صورت نگرفته و حجاج ما امسال هم از امنیت کافی 

برای انجام مناسک خود برخوردار نشدند.«

پاسخ نوبخت به اژه ای درباره برخورد با دریافت کنندگان حقوق های غیرمتعارف


